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Protokół Nr 80/2023 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

wspólnie z pozostałymi stałymi komisjami Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 26 czerwca 2023 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Rybczyński Adam – Przewodniczący komisji  

2. Czarniak Janusz – Zastępca przewodniczącego komisji  

3. Kołodziej Piotr – członek komisji  

4. Roszak Joanna – członek komisji  

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 

w Dąbrowie Biskupiej 

4. Pawłowska Katarzyna – inspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych i współpracy 

z organizacjami pozarządowymi 

5. Słupczewska Ewelina – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

6. Jaskulska Paulina – pracownik socjalny 

7. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

8. Radni Rady Gminy Dąbrowa Biskupia – zgodnie z załączoną listą obecności 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na LI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Wolne wnioski. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radny Adam Rybczyński o godzinie 09:00 

otworzył posiedzenie Komisji. W związku z tym, że wszystkie komisje odbywają się o tej samej 

godzinie i dotyczą tych samych tematów postanowiono odbyć wspólne posiedzenie komisji. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Posadzy powitała Wójta 

Gminy Pana Marcina Filipiaka, członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy.  
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Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Omówienie materiałów na LI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Katarzyna Pawłowska – przedstawiła Raport o stanie Gminy Dąbrowa Biskupia za 

2022 rok. 

Dyskusja: 

Radna Aneta Ebekozien – zwróciła uwagę, że mało jest informacji o OSP na terenie Gminy 

w raporcie. 

Nie było więcej pytań oraz uwag do przedstawionego raportu. 

Pani Ewelina Słupczewska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Dąbrowie 

Biskupiej. 

Dyskusja: 

Radna Aneta Ebekozien – zadała pytanie, kto do tej pory powoływał skład Zespołu 

Interdyscyplinarnego? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że robił to Wójt Gminy zarządzeniem.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, kto wchodzi w skład takiego zespołu? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że w skład zespołu wchodzą m. in. pracownicy 

socjalni, przedstawiciele PCPR, pedagodzy, kurator, przedstawiciele służby zdrowia, policja, 

organizacje pozarządowe. 

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czy jest określona ilość członków takiego zespołu? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że nie.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czy może być w przyszłości uzupełniony skład 

zespołu o dodatkowe osoby? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że tak. Dodała, że uzupełnia się głównie grupy 

robocze stosownie do danego problemu. 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, czy przedstawiciele duchowni wchodzą w stały 

skład zespołu, bo tak nakazują przepisy? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że nie. Dodała, że duchowni pełnią rolę 

wspomagającą – wsparcia, jeśli wymaga tego konkretny przypadek.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2022 rok. 

Dyskusja: 
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Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, na co były wydatkowane pieniądze w związku 

z inwestycją pn. „budowa studni głębinowej”, skoro mówiło się, że firma nic tam nie zrobiła? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że należało zapłacić za nadzór budowlany, ponieważ ten 

Pan wykonywał swoją pracę.  

Nie było więcej pytań oraz uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o konieczności wprowadzenia do 

porządku obrad punktu: 13.1, który otrzymuje brzmienie „13.1. Podjęcie uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków.” Wprowadzenie powyższej uchwały spowodowane jest tym, że dnia 21 

czerwca 2023 r. otrzymano wymaganą opinię Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji 

i Konsumentów w sprawie projektu powyższej uchwały, natomiast materiały na sesje były 

wysyłane 20 czerwca 2023 r. 

Pani Katarzyna Pawłowska – przedstawiła powyższą uchwałę. Poinformowała, że wywołanie 

uchwały wynika z naboru wniosków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków. Napisano 6 wniosków m. in. na: 4 kościoły, budynek w Radojewicach tzw. 

„pastorówka” i Dworek w Parchaniu.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy jest wymagany wkład własny w tych wnioskach? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że odnośnie kościołów i Radojewic, to 

dofinansowanie wynosi 147 000,00 zł, a wkład własny 3 tyś zł, natomiast w przypadku dworku 

dofinansowanie wynosi 588 000,00 zł, a wkład własny 12 000,00 zł. 

Radna Aneta Ebekozien – zadała pytanie, jakie to są uzasadnione przypadki, o których się 

pisze w §4 ust. 4, w których można złożyć wnioski po terminie? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że taki zapis wynika z ustawy o ochronie 

zabytków.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska - przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Poinformowała, że powyższa zmiana spowodowana jest wyborem sołtysów w nowo 

powstałych sołectwach. 

Dyskusja: 

Radna Aneta Ebekozien – zaproponowała, przy okazji wprowadzenia nowych sołtysów, zrobić 

zmianę we wszystkich sołectwach wpisując sołtysów od imienia, a nie jak było do tej pory od 

nazwiska.  
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Pani Wiesława Posadzy – odpowiedziała, że jak tylko radca prawny wyrazi zgodę, to będzie 

przygotowana nowa uchwała.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2023 rok wraz ze zmianami 

wprowadzonymi od czasu wysłania radnym materiałów. 

Poinformowała, że zwiększa się dochody ogółem o kwotę 108 049,80 zł oraz zmniejsza się 

plan dochodów ogółem o kwotę 190 000,00 zł, w związku z brakiem zaplanowanego wzrostu 

stawki na 2023 rok z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

gospodarstw domowych. Plan dochodów po zmianach wynosi 36 306 550,84 zł. Natomiast 

plan wydatków po zmianach wynosi 42 608 279,53 zł. 

Po wprowadzonych zmianach w planie dochodów i wydatków planowany wynik budżetu 

gminy uległ zmianie i stanowi deficyt w kwocie 6 301 728,69 zł, przy czym na budżecie 

bieżącym jest to deficyt operacyjny w kwocie 2 898 180,53 zł, natomiast na budżecie 

majątkowym to deficyt w kwocie 3 403 548,16 zł, który zostanie sfinansowany przychodami 

z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 1 429 182,32 zł, przychodami z tytułu 

nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 2 629 101,59 zł, przychodami jednostki samorządu 

terytorialnego z wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy 

i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków 

w wysokości 122 452,83 zł, przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi 

w odrębnych ustawach w wysokości 381 600,07 zł oraz przychodami z tytułu wolnych 

środków w wysokości 1 739 391,88 zł.  

Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

stanowią kwotę 2 266 177,60 zł, z czego kwotę 1 739 391,88 zł planuje się przeznaczyć na 

pokrycie deficytu, kwotę 526 785,72 zł planuje się przeznaczyć na spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów. Następnie Skarbnik Gminy omówiła szczegółowo poszczególne 

zmiany.  

Dyskusja: 

Nie było pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2023-2035 

wraz ze zmianami wprowadzonymi od czasu wysłania radnym materiałów. 

Dodała, że WPF jest dostosowaniem do zmian wprowadzonych zmian w uchwale budżetowej.  

Dyskusja: 

Nie było pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 



 5 

Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Rady Gminy Dąbrowa Biskupia i stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Dyskusja: 

Nie było pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pan Grzegorz Pomianowski – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolu 

publicznym prowadzonym przez Gminę Dąbrowa Biskupia. 

Poinformowano, że po waloryzacji od dnia 1 września 2023 r. maksymalna wysokość kwoty 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego, wynosi 1,30 zł. 

Dyskusja: 

Nie było pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Omawiane materiały znajdują się w teczce pn. „materiały pod obrady sesji Rady Gminy”. 

Ad.3. Wolne wnioski 

Radna Wiesława Posadzy – poinformowała, że 23 czerwca br. do Rady Gminy wpłynęła skarga 

na działania Dyrektora Szkoły w Pieraniu. Powyższa skarga została przesłana wszystkim 

radnym do zapoznania się, a Komisję Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła o ustalenie terminu 

posiedzenia.  

Radny Tomasz Wronecki – zwrócił uwagę, że nie powinno tak być, że pracownicy GOKSiR-u 

dziękują sobie na portalu społecznościowym za organizację Dnia Dziecka, czy memoriału, 

skoro to jest ich praca. Poza tym była już wcześniej rozmowa, że organizacją memoriału ma 

się zając szkoła.  

Radna Renata Gawrysiak – pochwaliła Panią Kierownik GOPS, za prowadzenie Dnia Dziecka, 

czy Mikołajek.  

Radna Aneta Ebekozien – zwróciła uwagę, że nie było zorganizowanego dowozu dzieci na 

memoriał.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że dowozem powinna zająć się szkoła.  

Radna Aneta Ebekozien – zadała pytanie, kiedy rozpocznie się remont szkoły w Ośniszczewku? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że remont prawdopodobnie zacznie się w połowie lipca.   

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radny Adam 

Rybczyński podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie komisji. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 26 czerwca 2023 r., godz. 12:00 

Protokółowała:    Prowadzący posiedzenie 
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Monika Wochna    Adam Rybczyński 


